
 

 

 

Medlem af Folketinget Flemming Møller Mortensen (S) har den 10. oktober 2017 stil-

let følgende spørgsmål nr. S 48 til sundhedsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 48: 

”Hvad er ministerens holdning til, at farmakonomuddannelsen i modstrid med de po-

litiske målsætninger om sammenhæng i uddannelserne ikke er en integreret del af 

det øvrige uddannelsessystem på sundhedsområdet, men er en uddannelsesmæssig 

blind vej?” 

 

Svar: 

Farmakonomuddannelsen er den eneste mellemlange uddannelse i Danmark, som er 

målrettet mod opgavevaretagelse i apoteks- og sygehusapotekssektoren, og hvor for-

målet med uddannelsen er at kvalificere eleverne til at handle helhedsorienteret, 

problemløsende, situationsbestemt og udviklingsorienteret i forhold til apotekets 

rolle og opgaver efter gældende regler og standarder.  

 

Jeg sætter stor pris på, at vi har en velfungerende og eftertragtet uddannelse, der ud-

danner lægemiddelkyndige og er med til at bringe specialiseret viden og et højt fag-

ligt niveau om lægemidler ind i apoteks- og sygehusapotekssektoren til gavn for me-

dicinbrugerne. Jeg ser det som en anerkendelse af uddannelsen, at der også er efter-

spørgsel efter den viden og de kompetencer, som de færdiguddannede farmakono-

mer har erhvervet, i store dele af det danske sundhedsvæsen og i lægemiddelindu-

strien. 

 

Jeg stiller mig altid åben over for at overveje, om tingene kan tilrettelægges på en an-

den og bedre måde. Hvis Farmakonomforeningen eller andre har ønske om at drøfte 

mulige forbedringer, hører jeg gerne nærmere herom. 
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